
Българска академия на науките

Институт по биология и имунология на размножаването „Акад. К.Братанов”

Научен съвет

Протокол No 58

На 14 февруари 2017 г., вторник, от 14:00 часа, в заседателната зала на Института

по биология и имунология на размножаването „Акад. К.Братанов” (ИБИР) се 

проведе редовно заседание на научния съвет (НС). Присъстваха: акад. Богдан 

Петрунов, проф. Мария Иванова, проф. Стефан Лолов, проф. Петя Цветкова, доц. 

Пламен Тодоров, доц. Павел Рашев, доц. Милена Мурджева, доц. Цветелина 

Орешкова, доц. Велислава Терзиева, доц. Росен Стефанов, доц. Сорен Хайрабедян,

доц. Красимира Тодорова и доц. Теодора Данева.

Отсъстващи по уважителни причини: доц. Бойко Георгиев

Отсъстващи без предизвестие: чл. кор. Румен Панков, чл.кор. Чавдар Славов и доц. 

Анастас Пашов.

Проф. Лолов, председател на НС, откри заседанието. Членовете на съвета са 

получили в електронен вид дневния ред и всички постъпили документи. Проф. 

Лолов обясни, че е включил допълнително в дневния ред доклад от проф. Иванова. 

Дневният ред беше одобрен.

~*~*~*~

По Първа точка - при липса на допълнителни кандидатури, единодушно беше 

гласувано предложението за научно жури по обявен в ДВ (101/20.12.2016 г) 

конкурс за „професор по имунология” (шифър 01.06.23; професионално 

направление 4.3. „Биологически науки”, област на висше образование 4. 

„Природни науки, математика и информатика”) за нуждите на Лабораторията по 

репродуктивни омикс технологии при Института, в състав: проф. М.Иванова, проф. 

С.Лолов, доц. М.Мурджева (вътрешни членове); акад. Б.Петрунов, чл.кор. 

Р.Панков, проф. В.Сарафян, доц. А.Пашов (външни членове); проф. Н.Атанасова, 

доц. Цв.Орешкова (резервни членове).

По Втора точка - при липса на допълнителни кандидатури, единодушно беше 

гласувано предложението за научно жури по обявен в ДВ (3/10.01.2017 г) конкурс 

за „професор по имунология” (шифър 01.06.23; професионално направление 4.3. 

„Биологически науки”, област на висше образование 4. „Природни науки, 



математика и информатика”) за нуждите на Лабораторията по репродуктивни 

омикс технологии при Института, в състав: проф. М.Иванова, доц. В.Терзиева, доц. 

Цв.Орешкова (вътрешни членове); акад. Б.Петрунов, проф. В.Сарафян, проф. 

Н.Атанасова, проф. М.Александров (външни членове); проф. Р.Конакчиева, проф. 

С.Лолов (резервни членове).

По Трета точка - след доклад на доц.Рашев и предложение на проф. М.Иванова в 

рамките на явно гласуване единодушно беше решено разкриване на процедура за 

"главен асистент" към секция "Имунобиология на размножаването".

По Четвърта точка - беше отправено предложение от доц. Хайрабедян за 

внедряване на "Европейска харта на изследователите и кодекс на поведение при 

техния подбор" и съгласуване на правилника на ИБИР с правилата на 

"Европейското научно пространство". С единодушно гласуване беше решено да се 

стартира процедура по приемане на подобна „харта” доколкото това не е в 

противоречие с действащите Български закони и правилници. За отговорник по 

процедурата беше избрана доц. Мурджева.

По Пета точка - беше одобрено предложението на доц. Терзиева за проект за 

двустранно научно сътрудничество с Медицински университет, Грац.

По Шеста точка - проф. Лолов направи кратка ретроспекция на историята по 

отправените към Института финансови претенции от страна на Европейската 

комисия. Веднъж Съвета е отхвърлил предложението за взимането на финансов 

заем за погасяване на спорната сума поради липса на адекватни приходи за 

погасяване на заема. В момента претенциите вече са насочени към „принудително 

изпълнение”, а Института е успял да оптимизира приходите си. Последните два 

факта предполагат повторно разглеждане от Съвета на възможността за получаване 

на финансов заем за покриване на спорната сума. В заключение проф. Лолов 

предлага обсъждането да се фокусира само върху новите моменти по проблема, 

като въпросът за търсене на виновните за формиране на „дълга” да се остави 

открит.

Проф. Иванова се съгласи с казаното, като съобщи, че администрацията е 

направила изчисления, според които приходите на Института позволяват 

покриване на безлихвен заем, който да се изплати напълно за 23 месеца, при което 

по никакъв начин няма да се засегне „фонд работна заплата”.

Доц. Хайрабедян и доц. Мурджева наблегнаха на факта, че оставането на висящ 

„дълг” не само трупа лихви, но възпрепятства участието в нови научни проекти.



Доц. Тодоров изяви желание да се изясни, кой колко е „надвзел” - информация, 

която му е отказана с довода, че е счетоводна тайна. Проф. Цветкова смята, че 

„дълга” следва да се върне бързо, но заяви, че ще гласува за взимането на заем 

само, ако предварително се пристъпи към изясняване на „виновните” за възникване 

на задължението. Твърди, че погасяването на заема с общи средства при наличието 

на персонална вина е несправедливо. Проф. Лолов се съгласи с последното 

твърдение и заяви, че до колкото е запознат към момента има само „проучвателни

действия” и никой не е изявил действено желание юридически да се ангажира с 

проблема. 

Доц. Хайрабедян и проф. Лолов се обединиха в предложението си да се подложи на 

гласуване само искането на заем, като въпросът за изясняване на персоналната 

вина за формиране на „задължението” да се остави отворен. 

С явно гласуване, с 11 гласа „ЗА”, един „ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ” и един „ПРОТИВ”, 

научният съвет на ИБИР даде съгласието си да се вземе безлихвен заем за срок от 

23 месеца, като неговото изплащане не ангажира по никакъв начин фонд „работна 

заплата”. 

Поради приключване на дневния ред заседанието бе закрито.

Председател на НС:

проф. Стефан Лолов
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